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Oœwiadczenie skierowane do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Szanowna Pani Minister!
W trakcie wykonywania mandatu senatora Rzeczypospolitej Polskiej czêsto spotykam siê z osobami

reprezentuj¹cymi kilkudziesiêciotysiêczn¹ grupê pracowników socjalnych, którzy od lat domagaj¹ siê
uchwalenia ustawy reguluj¹cej uprawnienia przedstawicieli tej grupy zawodowej.

Ustawa o pomocy spo³ecznej reguluje podstawowe zadania pracowników, do których nale¿y praca
socjalna z rodzinami niezaradnymi ¿yciowo i prze¿ywaj¹cymi problemy. Oznacza to, ¿e powinni oni
przeciwdzia³aæ patologiom w rodzinach i zapobiegaæ zachodz¹cym w nim sytuacjom kryzysowym. Tym-
czasem pracownicy socjalni przeprowadzaj¹ wywiady socjalne nie po to, aby lepiej poznaæ swoich klien-
tów i w konsekwencji skuteczniej dzia³aæ w przysz³oœci, ale po to, aby zgromadziæ dokumentacjê
niezbêdn¹ do wydania zasi³ków. Czêsto docieraj¹ do mnie sygna³y, ¿e praca socjalna sta³a siê zbyt zbiu-
rokratyzowana. Objawia to siê tym, ¿e pracownicy poœwiêcaj¹ zbyt wiele czasu na wype³nianie wielu
stron druków i raportów z wywiadów oraz zbieranie innego rodzaju dokumentacji. Docieraj¹ do mnie
równie¿ informacje, ¿e gminy nie przestrzegaj¹ tak zwanego wskaŸnika zatrudnienia w pomocy spo³ecz-
nej, co w efekcie prowadzi do zmniejszania efektywnoœci dzia³añ s³u¿b socjalnych. W zwi¹zku z tym
zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi pytaniami.

Po pierwsze, czy Pani Minister dostrzega zasygnalizowane powy¿ej problemy, a jeœli tak, to czy Mini-
sterstwo Pracy i Polityki Spo³ecznej podjê³o pracê nad ich rozwi¹zaniem?

Po drugie, jakie dzia³ania zamierza podj¹æ Pani Minister w celu zmiany nastawienia samorz¹dów do
statusu zawodu pracownika socjalnego w gminach?

Po trzecie, jak zaawansowane s¹ prace nad ustaw¹ o pracownikach socjalnych?
Bêdê zobowi¹zany za szczegó³owe informacje odnosz¹ce siê do poruszonej w oœwiadczeniu sprawy.

Mieczys³aw Augustyn




